
S K O L E B E S T Y R E L S E   S Ø D A L S K O L E N 
 

 

Dato: 7. maj 2024 
 

Referent: Simon Frank 
Nielsen  

Ordstyrer: Bjarke 
 

Tid: 17.00 – 19.30 Sted: Sødalskolen 

 

Forældrerepræsentanter: 
 
Fatima Taha 
Ihssane Bokada 
Jeanette Maria Nymann 
Bjarke Risager  
Eva Lorentzen 
Sara Hussein Tabaja 

Zobaide Abbes 

Medarbejderrepræsentanter/Suppleanter: 
 
Christina Rieks-Pedersen 
Judy Mikkelsen 
 

Elevråd: 
 
Noura 9a 
David 8x 

Ledelse: 
 
Irina Frello Hansen, skoleleder 
Simon Frank Nielsen, indskolingsleder 
Anne Brøns Kruse, udskolingsleder og 
viceskoleleder 

 

Fraværende: Sara, Zobaide, Anne, Noura, David 

 

Punkt/tid Emne og formål Proces 

1 
5 min 

Godkendelse af dagsorden Vi gennemgår og godkender dagsorden (referat godkendt via mail) 

 Referat: 
 

2 
15 min 

Orientering: 
Formand  
Elevråd 
Personale 
Ledelse 
 

Der er mulighed for at orientere bestyrelsen om aktuelle emner. 
 
 

 Referat: 
Formand: Har deltaget i møde med rådmanden, hvor udfordringerne med faldende elevtal og elevsammensætningen i skoledistriktet blev drøftet. 



 
Personale: Fagfordeling til næste skoleår er i gang. 9. klasserne er i gang med afgangsprøver og har sidste skoledag d.17. maj, hvor der kastes karameller 
ud. 
 
Ledelse: Der kommer to nye modtageklasser efter sommerferien. Vi har derfor slået en fast stilling og et barselsvikariat op. Der er samtaler d.22.5 fra 
kl.14 og d.23.5 fra kl.15. Der bliver også samtaler til børnehaveklasseledere, når vi får lov til at slå stillinger op. 
Ledelsen har holdt samtaler med forældre, der har ønsket andre skoler, men som har fået tildelt Sødalskolen til deres børn, der skal starte i skole. Det har 
været gode møder, som forældrene har kvitteret positivt for. 
Skolen må ikke skrive direkte til forældre i skoledistriktet for f.eks. at tilbyde individuelle møder, men Simon og Irina har møde med dagtilbudslederen om 
den bedste form på møder med kommende forældre – f.eks. møder i afdelingerne i dagtilbuddet. 
 

3 
40 min 

Mål- og indholdsbeskrivelse for SFO Simon fremlægger SFOens udkast til mål- og indholdsbeskrivelse, som 
skolebestyrelsen efterfølgende kvalificerer og vedtager. 
 
 

 Referat: Input til mål- og indholdsbeskrivelserne fra skolebestyrelsen: 
- Vedr. sundhed og trivsel: Aktiviteterne går meget på den fysiske sundhed – kan man få flere aktiviteter vedr. den mentale trivsel og sundhed? 
 
 
 

4 
20 min 

Planlægning af årsberetning Vi finder indhold til årsberetningen, som formanden skal afholde til 
skolefesten. 

 
 
 
 
 
 

Referat: 
Vi laver en ”skolebestyrelsesbod”, hvor forældre kan henvende sig.  
Skolebestyrelsen stiller sig samlet op på scenen i AULA’en, hvor Fatima gør reklame for skolebestyrelsen.  
Skolebestyrelsen kan vise fritidspædagogisk vision, analysen, principper mm.  
Ledelsen sørger for at printe noget materiale, som skolebestyrelsen kan dele ud eller vise frem.  
 
Plan for boden: 
17.40: Ihssane/ Bjarke (Eva)  
18.00: Fatima/ Sara 
18.20: Jeanette/ Zobaide 
 
 
 
 
 



 

5 
10 min 

Ordinært (forskudt) valg til skolebestyrelsen Jf. forretningsordenen har vi på Sødalskolen forskudte valg til 
skolebestyrelsen. Det betyder, at fire er på valg op til sommerferien. Hvem 
genopstiller? 

 Referat: 
Fatima og Eva ønsker begge at forsætte i skolebestyrelsen. Irina hører Zobaide og Sara, hvad de ønsker. 
 

6 
20 min 

Høringssvar vedr. frit skolevalg Der er pt. en høringsfase vedr. ændring af reglerne om det frie skolevalg. 
Ønsker bestyrelsen at lave et høringssvar? 

 Referat:  
 
Skolebestyrelsen ønsker at lave et høringssvar, som handler om, at skoledistriktet kan ændres, da dette ville kunne løse de udfordringer, som vi står med.  
Vi kan være usikre på, hvilken reel betydning de 5 fremlagte forslag vil have. Bjarke laver et udkast, som han sender ud til de øvrige medlemmer.  
 
 

7 
20 min 

Temadrøftelse om trafikpolitik Ledelsen fremlægger skolens trafikpolitik 
Efterfølgende drøftelser i bestyrelsen – er der behov for et princip eller evt. 
henvendelse til teknik og miljø vedr. sikker skolevej? 

 Referat: 
 
Fokus på førstehjælp er vigtigt og brugbart i skolen, så det kan godt skrives ind i vores politik.  
Det kan være vigtigt at fokusere på brugen af telefoner i trafikken (også når man cykler og går) 
 
Flere biler kører hurtigt på den vej, som flere børn skal krydse, oppe på skolens parkeringspladsen, når klokken nærmer sig 8 om morgenen.  
 
Irina skriver til teknik og miljø for at høre, om der kan komme et fodgængerfelt ned mod Brabrand Skovvej på baggrund af svar i analysen om fravalg af 
Sødalskolen.   
 

8 
10 min 

Princip om skolens arbejde med elevernes udvikling i skolens sociale og 
faglige fællesskaber – opfølgning fra sidste møde 

Princip godkendes 

 Referat:  
 
Princippet godkendes.  
 
 
 



 
 

9 
5 min 

Kommunikation til forældrene – hvilke pointer fra dette møde skal 
kommunikeres direkte til de øvrige forældre? 

 

 Referat: 
 
 
Årsberetning, Princip omkring fællesskab, trafikpolitik, høringssvar.  
 
 
 
 
 
 
 
 
  

10 
5 min 

Eventuelt 
 
 
 
 
 

 

 Referat: 
 
Når der kommer børn og unge fra andre skoler, som bruger vores fitnesslokale, skal vi være opmærksomme på, hvordan disse agerer.  
 
 
 
 
 

 

 


